
 

Jaarverslag Jongerenadviesraad West Betuwe 2022 

In 2022 is de Jongerenadviesraad West Betuwe actief geweest met meerdere 

activiteiten en adviezen. In dit jaarverslag kunt u lezen waar de leden van de 

adviesraad druk mee zijn geweest. 

Adviezen en acties 

In 2022 zijn de jongeren met een aantal onderwerpen aan de slag gegaan: 

- Vervolg mentale gezondheid 

- Gemeenteraadsverkiezingen 

- Verkeersveiligheid 

- LHBTIQ+ 

- Jury jeugdlintje 

 

In maart 2022 heeft de jongerenadviesraad een gesprek gehad met Matthijs Tersteeg (projectleider 
preventie) van de gemeente West Betuwe over het vervolg van het advies rondom mentale 
gezondheid dat de Jongerenadviesraad aan de gemeente heeft gegeven in 2021. Een deel van dit 
advies luidde dat er een platform moet worden gecreëerd waar jongeren meer informatie kunnen 
vinden en met mensen in gesprek kunnen over hun mentale gezondheid. De gemeente West Betuwe 
heeft hulp gevraagd in de uitvoering van dit deel van het advies. De leden van de jongerenadviesraad 
hebben nagedacht over de praktische invulling hiervan, maar gaven aan dat ze te weinig ervaring 
hebben met de praktische invulling van dit deel van het advies.   
 
Eind februari, in aanloop naar de gemeenteraadverkiezingen, heeft de Jongerenadviesraad in 
samenwerking met de griffie van de gemeenten een debatavond georganiseerd. Jongeren uit West 
Betuwe konden debatteren met gemeenteraadsleden. De jongerenadviesraad heeft twee thema’s 
bedacht waarin kon worden gedebatteerd. De onderwerpen 
luidden: ‘Mogelijkheden voor jongeren in West Betuwe’ en 
‘Meer aandacht voor jongeren’. Hierin werden onderwerpen 
als activiteiten voor jongeren, vuurwerkverbod en winkels of 
zondag open, LHBTIQ+, mentale gezondheid en eenzaamheid 
onder jongeren besproken. Ook werden er een aantal scherpe 
stellingen neergezet door de jongerenadviesraad: 
- Jongeren moeten stemrecht krijgen vanaf 15 jaar. 
- Er moeten op middelbare scholen speciale lessen komen 
over LGBTQ+ 
Naast de inhoud van het debat is de jongerenadviesraad betrokken geweest bij het bedenken van de 
vorm en opzet van het debat en hebben ze jongeren geworven om mee te doen.  
 

 
Dit debat was een groot succes. Raadslieden waren 
enthousiast over de deelname van het aantal jongeren. 
En de leden vonden het erg leuk om een dergelijk debat 
te organiseren. Alle partijen staan open voor een 
vervolg. 



In het laatste halfjaar heeft de jongerenadviesraad onderzoek gedaan naar wat jongeren van de 
verkeersveiligheid vinden in de gemeente. Er is een enquête 
gemaakt en deze is gedeeld onder de jongeren uit West Betuwe (en 
jongeren die veel in West Betuwe fietsen). Deze enquête is 85 keer 
ingevuld. Uit deze enquête kwamen drie verkeerpunten wat onveilig 
wordt ervaren door jongeren. Deze drie punten zijn gedeeld met 
Veilig Verkeer Nederland. In samenwerking met de jongerenraad 
zijn hier oplossingen voor bedacht. De jongerenadviesraad heeft 
een presentatie gegeven tijdens de beeldvormende raad van de 
gemeente over de uitkomsten van het onderzoek en het advies aan 
de gemeenteraad.  
 
De jongerenadviesraad is, naar aanleiding van de debatavond in februari, aan de slag gegaan met het 
onderwerp LHBTIQ+. Naar hun idee is er te weinig begrip en aandacht voor dit onderwerp. Ze 
hebben eerste onderzoeken gedaan en contact opgenomen met Welzijn Rivierstroom, die al met dit 
onderwerp bezig is in een aantal gemeenten. Het is de bedoeling dat dit onderwerp binnenkort weer 
op de agenda komt.  
 
De jongerenadviesraad is vertegenwoordigd in de jury van het jeugdlintje. Hierdoor zijn vier 
inwonende jongeren in de gemeente West Betuwe gekozen en hebben zij een jeugdlintje gekregen 
voor hun goede werk in de gemeente West Betuwe.  
 
Zichtbaarheid van de Jongerenadviesraad 

Naast het uitbrengen van adviezen organiseert de Jongerenadviesraad ook activiteiten ten behoeve 

van de bekendheid en het doel van de jongerenraad. Daarom is er in 2020 een camper aangeschaft 

en is deze het Honk op Wielen genoemd. Dit Honk op Wielen is een project op zich en hiermee zijn 

een aantal jongeren uit de raad druk mee geweest (beschilderen, lekkage dichten, etc.). In het 

voorjaar van 2023 wordt verder nagedacht over de activiteiten die worden georganiseerd met het 

Honk op Wielen.   

 

Vanuit de werkgroep PR & communicatie is er aandacht besteed aan de zichtbaarheid van de raad.  

Zo worden er meer dingen op gedeeld op Instagram. De focus voor het aankomende jaar ligt op het 

delen van berichten op Instagram en de doorontwikkeling van de site. 

In 2022 is er ook opdracht gegeven voor het maken van een animatiefilmpje ter promotie van de 

jongerenraad. Deze wordt in het tweede kwartaal van 2023 verwacht.  

 

Er is een commissie binnen de jongerenadviesraad die zich inzet voor de teambuilding. In oktober 

2022 heeft deze commissie een team dag georganiseerd. Helaas kon deze bijeenkomst niet 

doorgaan.  De jongeren zijn bezig om in 2023 opnieuw aan teambuilding te werken. Hiervoor wordt 

in maart een nieuwe bijeenkomst voor georganiseerd. 

Contact met andere partijen 

Het contact met de Nationale Jongeren Raad wordt nog steeds trouw bijgehouden. Elk overleg met 

deze partij sluit er één van de jongeren aan. Dit zorgt voor nauw contact met deze partij en helpt bij 

het oriënteren op de manier van werken en nieuwe ideeën voor o.a. thema’s. Het geeft ook zicht op 

het functioneren van andere jongerenraden in andere gemeenten.  

Verandering van werkwijze 

De Jongerenadviesraad kijkt ook kritisch naar zichzelf en hun manier van werken. In 2021 is de 

conclusie hiervan dat de werkwijze zoals deze in het begin is bepaald, minder goed werkt dan 

gewenst. Er sluiten weinig leden meer aan bij de overleggen en ook de werkgroepen werken niet 

allemaal. Daarom is per eind 2021 een nieuwe werkwijze bedacht. Deze is ingegaan vanaf 1 januari 



2022. De leden vinden het fijn om met deze werkwijze te werken. De opkomst van de gezamenlijke 

vergaderingen zijn groter van voorheen. En leden geven aan dat het fijn is om in kleinere groepen te 

werken en zo de energie in de groep blijft bestaan.  

Nieuwe leden 
Zoals eerder aangegeven, heeft de jongerenadviesraad in februari 2022 een debatavond 
georganiseerd voor gemeenteraadsleden en jongeren. Uit dit debat zijn er een aantal jongeren naar 
voren gekomen die zich heeft aangesloten bij de jongerenadviesraad. Dit omdat het ze interessant 
lijkt om iets te kunnen betekenen.  
Op 1 januari 2023 telt de jongerenadviesraad 13 leden.  
 
Begeleiding van de Jongerenadviesraad 

De Jongerenadviesraad wordt voor 6 uur per week (178 uur) begeleid door een betaalde 

medewerker van Welzijn West Betuwe. Deze begeleiding betreft maatwerk. Het is soms 

structurerend, dan weer activerend, motiverend, faciliterend of wervend. De begeleider heeft een 

breed palet van vaardigheden en methodieken voorhanden om de jongeren te ondersteunen. 

 

In 2022 gaf de gemeente West Betuwe aan verder te willen kijken naar het onderwerp 

jongerenparticipatie. De Jongerenadviesraad gaat in 2023 onderzoeken welke rol zij daarin willen 

hebben. Zij denken mee over de vorm van de jongerenraad en adviseren over wat een goede vorm 

van jongerenparticipatie is.   

 


